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OPENING 
 
1. Opening en vaststellen agenda 
De voorzitter opent de vergadering. Hij verwelkomt de aanwezigen en in het bijzonder de commissaris 
van de koning. Het is fijn dat het op korte termijn allemaal mogelijk was in de planning. Er zijn 
berichten van verhindering van de heren Sterrenburg, Van der Plaat, De Gier en Lok. 
 
De voorzitter stelt de agenda vast. 
 
BESPREEKSTUKKEN 
 
2. Profielschets 
De voorzitter gaat over naar het hoofdonderwerp van vanavond. Dat betreft de profielschets om te 
komen tot de benoeming van een nieuwe burgemeester. De voorzitter geeft het woord aan de 
voorzitter van de vertrouwenscommissie, de heer Strop, om een toelichting te geven op de 
profielschets.  
 
De heer Strop geeft een toelichting op de profielschets die in gezamenlijkheid is opgesteld. 
“Op zaterdag 5 juli werden de fractievoorzitters van de gemeente Alblasserdam door burgemeester 
Blase geïnformeerd over zijn aanstaande vertrek in augustus. Maandag 8 juli volgde een gesprek 
tussen de fractievoorzitters over de te volgen procedure. Het werd meteen duidelijk dat er een 
kroonbenoemde burgemeester in Alblasserdam zou komen. Dat is voor ons erg belangrijk. Als 
waarnemer is burgemeester Heijkoop van Hendrik Ido Ambacht benaderd. De raad van Alblasserdam 
is gelukkig met zijn bereidheid deze taak op zich te nemen en met de gevoerde procedure op dat 
moment. 
Dat was gelijk ook de start van een door de kroon benoemde burgemeester in Alblasserdam. Nog 
voor het zomerreces van 2015 hoopt Alblasserdam een nieuwe burgemeester te hebben. De 
procedure om hiertoe te komen bereikt, wat ons betreft, vandaag een mijlpaal wanneer wij de 
profielschets aanbieden aan de commissaris van de koning.  
 
De afgelopen maanden stonden in het teken van het opstellen van deze profielschets. De zeven 
fracties van de gemeenteraad hebben zich in gezamenlijkheid gebogen over het proces, maar ook 
over de inhoud. De zeven fractievoorzitters vormen gezamenlijk de vertrouwenscommissie: 
de heer De Leeuw van de SGP, de heer Van Lavieren van de PvdA, de heer Pardo van D66, de heer 
De Gier, vandaag afwezig, van de VVD, de heer Stam van de ChristenUnie, de heer Oflaz van 
Leefbaar Alblasserdam en ikzelf vanuit het CDA. 
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Daarnaast neemt wethouder Zandvliet deel aan de commissie als adviseur. Mevrouw De Gruijter is de 
secretaris van de commissie en onze gemeentesecretaris mevrouw Van den Berg is 
plaatsvervangend secretaris. 
  
Belangrijk voor het proces was de inbreng van een bredere groep mensen, breder dan alleen de 
fracties. Ook de stem van de wethouders, de ambtenaren maar vooral ook de bevolking van 
Alblasserdam is belangrijk bij het opstellen van een profielschets. 
In de week van het Havenfestival hebben we als raad dan ook publiciteit gezocht onder de inwoners 
van Alblasserdam. Op geschreven wijze, via twitter, e-mail en diverse media, zijn reacties gekomen 
van inwoners van Alblasserdam. Daarnaast heeft de raad fysiek deelgenomen aan de braderie tijdens 
het Havenfestival. Met een kraam stond de raad buiten met de vraag waaraan onze nieuwe 
burgemeester moet voldoen. 
Er zijn veel reacties binnengekomen. Zie hiervoor het bord met alle reacties van inwoners. Deze 
reacties hebben we zoveel mogelijk verwerkt in de profielschets. Om die filtering niet alleen door ons 
te laten doen voegen we de reacties toe aan het pakket dat wordt meegezonden met de profielschets. 
Daarnaast heb ik alle woorden op internet bij elkaar 'gegooid' en hiervan een 'wordle' gemaakt. Dan 
zie je welke woorden belangrijk worden gevonden en welke wat minder. Het geeft een mooi beeld van 
wat onze inwoners hebben ingebracht. Het was een belangrijke richting voor ons om kleuring te geven 
aan deze profielschets. 
 
De profielschets is verder opgebouwd uit twee delen. Allereerst is een schets gegeven van 
Alblasserdam en haar omgeving, daarna gaat de schets verder in op de taken, rollen en persoonlijke 
competenties van de nieuwe burgemeester.  
De beschrijving van Alblasserdam en haar omgeving geeft de context aan waarbinnen de nieuwe 
burgemeester zich moet kunnen bewegen. Alblasserdam is een zelfstandig dorp met veel 
bedrijvigheid en een sterke sociale gemeenschap met levensbeschouwelijke diversiteit. Alblasserdam 
gelooft in de combinatie van zelfstandigheid en regionale samenwerking in de Drechtsteden. Ik zal 
niet verder ingaan op de context van Alblasserdam waarin de nieuwe burgemeester komt te werken 
maar ik zal nader ingaan op taken en rollen en bestuurlijke competenties die wij verwachten. 
In een van de laatste alinea’s staat te lezen dat onze nieuwe burgemeester een persoon is met 
humor, die open is richting gemeenteraad, college, inwoners en medewerkers, goed kan luisteren, die 
eerlijk is en die uitstraalt dat het leuk is om burgemeester van Alblasserdam te zijn. Deze laatste 
zinnen uit de profielschets vatten wat ons betreft samen wie onze nieuwe burgemeester moet zijn. Ik 
zal proberen dit verder in te kleuren. 
 
Vooropgesteld gaat het natuurlijk om de juiste persoon bij de functie. Daarom zal de burgemeester 
moeten voldoen aan een aantal basisvoorwaarden. Deze basisvoorwaarden zijn de algemene 
eigenschappen die voor iedere burgemeester gelden zoals onafhankelijk, stressbestendig, 
signaalgevoelig en een uitstekend verbinder. Ik zal deze verder niet uitgebreid toelichten, omdat het 
de basisvoorwaarden betreft. Geslacht, leeftijd, politieke kleur zijn wat ons betreft geen criteria bij de 
selectie van een kandidaat. Daarnaast verwachten wij dat de nieuwe burgemeester zo snel mogelijk in 
ons dorp komt wonen. Een ambtswoning stelt deze gemeente niet beschikbaar. Wel ondersteunen wij 
hem of haar graag bij het vinden van een woning.”  
 
De heer Strop gaat nader in op de specifieke voorwaarden die worden gesteld aan de nieuwe 
burgemeester. Als hij of zij zou voldoen aan de volgende competenties dan zal dat een grote pre bij 
het solliciteren in Alblasserdam.  
Belangrijk is dat de nieuwe burgemeester goede leiderschapscompetenties heeft. Hij of zij is in staat 
om voorop te lopen. Hij of zij is een natuurlijk leider en is in staat om verbindingen te leggen tussen 
alle geledingen en bevolkingsgroepen. Alblasserdam heeft een grote verscheidenheid aan 
levensbeschouwelijke en religieuze gemeenschappen. Hierin weet hij of zij de weg te vinden en hij of 
zij is in staat om verbindingen te maken. In dit leiderschap is de burgemeester gericht op 
samenwerking, zowel in dit huis bij de raad, het college of het ambtelijk apparaat maar nadrukkelijk 
ook in de samenleving.  
Het tweede punt dat de heer Strop uitlicht is dat de nieuwe burgemeester in staat moet zijn om uit te 
dagen en daarmee als inspirator kan optreden. Hij of zij is in staat om collegeleden en ambtenaren de 
ruimte te geven en daarbij tegelijkertijd de verbinding te blijven leggen tussen de verschillende 
beleidsterreinen. Hij of zij is in staat om college, raad, ambtenaren en de samenleving uit te dagen, 
zodat nieuwe ideeën vorm kunnen krijgen. Wat hem betreft een belangrijke tweede competentie. 
Tot slot is de nieuwe burgemeester een uitstekend netwerker en regionale speler. Zoals de heer Strop 
al eerder memoreerde is Alblasserdam lid van de Drechtsteden en daarmee een van de eigenaren. 
De burgemeester is daarom in staat om ook in de Drechtsteden zijn of haar weg te vinden. Maar niet 
alleen de Drechtsteden zijn van belang. Alblasserdam is een dorp in de regio en heeft via vele 
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verschillende wegen contacten met omliggende gemeenten en andere verbonden partijen. De nieuwe 
burgemeester is in staat om op al deze podia het belang van Alblasserdam te vertegenwoordigen en 
tegelijkertijd bij te dragen aan de samenwerking en de gezamenlijke resultaten.  
 
De heer Strop heeft zojuist drie onderdelen uit de profielschets nader toegelicht: de 
leiderschapsvaardigheden die worden verwacht van de burgemeester; de rol die de 
vertrouwenscommissie ziet voor de burgemeester als inspirator en de manier waarop de nieuwe 
burgemeester in staat is Alblasserdamse belangen te behartigen in de diverse 
samenwerkingsverbanden. 
 
De heer Strop sluit af met de laatste alinea uit de profielschets. Deze alinea vat nog een keer samen 
waaraan de nieuwe burgemeester moet voldoen: 
“Onze burgemeester is een sterke en verfrissende persoonlijkheid. Dat houdt in dat hij of zij 
daadkrachtig kan optreden en resultaatgericht is. Maar vooral is onze burgemeester een persoon met 
humor, die open is richting gemeenteraad, college, inwoners en medewerkers, goed kan luisteren, die 
eerlijk is en die uitstraalt dat het leuk is om burgemeester van Alblasserdam te zijn.” 
  
Met deze toelichting op de profielschets overhandigt de heer Strop de profielschets aan de 
commissaris van de koning. 
 
De voorzitter stelt de commissaris in de gelegenheid om hierop te reageren. 
 
Wat de commissaris van de koning opvalt, is dat er een grote mate van nuchterheid in het verhaal zit. 
De raad gunt de burgemeester ook zijn of haar rol. Dat is niet vanzelfsprekend. De raad wil gewoon 
een verstandige, stevige persoon, een man of vrouw, dat doet er niet toe. Het is mooi dat het niet 
zozeer om de politieke kleur of het geslacht gaat. Het moet gewoon een verstandig, prettig, 
leiderschapstype zijn, met gevoel voor humor. Hij of zij moet goed kunnen luisteren en een verhaal 
kunnen vertellen. Er spreekt een gezonde nuchterheid uit de profielschets. Het lijkt de commissaris 
een voorrecht om hier burgemeester te zijn. Hij denkt dat de huidige waarnemer daarover kan 
meepraten. De commissaris hoorde het ook al van de vorige burgemeester, de heer Blase.  
Het moet, volgens de commissaris, niet zo ingewikkeld zijn om hiervoor iemand enthousiast te krijgen. 
Wat hij ook goed vindt om te zien: Alblasserdam is ook een kleine gemeente in het licht van alle 
verantwoordelijkheden die op lokale overheden terechtkomt. Alblasserdam heeft een plek gevonden in 
het Drechtstedenverband. De commissaris heeft grote waardering voor het Drechtstedenverband, 
omdat er, volgens hem, ook echt wordt samengewerkt. Dat is een kwestie van gunnen en het elkaar 
mogelijk maken om volwaardig mee te doen. Het was mooi de zaterdag dat de koning aankwam in 
Dordrecht en Drechtsteden en aankondigde in de Drechtsteden een andere Koningsdag te gaan 
vieren. Toen heeft de commissaris meteen gezegd dat het niet alleen iets van Dordrecht is, maar dat 
de Drechtsteden het met elkaar realiseren. Het is niet zo dat je in al die dorpen kunt zijn, maar je doet 
het met elkaar. Dat maakt het ook mogelijk voor een kleinere gemeente - Alblasserdam omschrijft 
zichzelf nog als een dorp. De commissaris vindt dat aardig. Een ander zou zeggen: “Een dorp? We 
zijn een stad!” Alblasserdam noemt zichzelf een dorp, dat deel uitmaakt van een groter verband. 
Omdat Alblasserdam deel uitmaakt van een groter verband is het ook mogelijk om die zelfstandigheid 
nog een lange tijd vol te houden. Tot op zekere hoogte natuurlijk, want als je deel uitmaakt van een 
groter geheel, dan zul je dat ook merken.  
Het doet de commissaris plezier dat hij zo meteen op pad gaat met deze profielschets en met 
collega’s kijkt of een passende persoon kan worden gevonden. Dat zal ongetwijfeld lukken. 
 
Wat typerend is voor deze streek is dat kerken en religieuze overtuigingen hier nog een overtuigende 
rol spelen. Dat maakt het ook een aparte streek. De kunst is dat je dat wilt vasthouden, wat je al die 
jaren hebt gehad met elkaar en tegelijkertijd zijn er die sterk veranderende tijden. Dat is een opgave in 
deze tijd. De commissaris is er zelf niet helemaal vreemd van, zoals men wellicht weet. Het lijkt hem 
een spannende opgave, in het licht van alle veranderingen, om deze tijd iets overeind te houden van 
datgene wat Alblasserdam nu juist Alblasserdam maakt, te midden van alle andere steden en dorpen.  
De commissaris vraagt wat meer vertellen over de samenwerking met de naburige gemeente 
Molenwaard. Hoe gaat dat op dit moment? Wat zijn de ontwikkelingen met Hardinxveld-Giessendam 
en daar omheen? Misschien kan men ook nog aangeven waar de zorgen liggen? Het gaat goed in 
Ablasserdam, maar zijn er ook aandachtspunten of dossiers die de specifieke aandacht vragen van de 
nieuwe burgemeester? 
 
De voorzitter stelt voor om eerst de heer Strop in de gelegenheid te stellen om te reageren, maar niets 
weerhoudt andere leden ervan om nader op de reactie van de commissaris in te gaan.  
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De heer Strop vindt het mooi hoe de commissaris beschrijft hoe het profiel op hem overkomt. Het is 
inderdaad zoals de raad het ziet. De raad gunt de burgemeester zijn of haar rol, straks in de toekomst. 
Dat gunnen dat ziet men ook terug in het Drechtstedenverband. Dat werkt alleen maar omdat partijen 
zich als gelijkwaardige partners opstellen. Dat is de meerwaarde van dat verband. Dat is tegelijkertijd 
ook een zorg. Hoe gaat de gemeente om met al die samenwerkingsverbanden en verbonden partijen? 
De gemeente heeft daar een stem in, maar niet de volledige stem. Het zal altijd zoeken blijven naar de 
juiste balans voor de gemeente en welke rol daarin wordt gepakt. De gemeente heeft niet altijd de 
meerderheid in een samenwerkingsverband. Toch wil zij haar doelstellingen bereiken. Dat is wel 
belangrijk.  
De commissaris vroeg om een tour door de omgeving en dan specifiek Hardinxveld. Die vraag geeft 
de heer Strop graag door aan andere raadsleden. Hij is zelf geboren en getogen in Hardinxveld. Hij 
heeft daar natuurlijk zijn mening over. Dat is ook wel een duidelijke privémening. Wat hij wel kan 
zeggen over de samenwerking met Molenwaard is dat met de installatie van het nieuwe college de 
banden steviger zijn aangehaald. Het is volgens de heer Strop een goede zaak om een aantal 
grensoverschrijdende zaken met elkaar op te pakken. Hij denkt dat daarmee al een mooie start is 
gemaakt. Deze gemeente heeft op dit moment een wethouder die woonachtig is in Molenwaard. 
Alleen daarom al zijn de banden wat steviger.  
 
De heer De Leeuw is ook blij dat de commissaris zo volmondig deze profielschets omarmt. Hij heeft 
de commissaris eigenlijk alleen maar positieve woorden horen spreken. Dat compliment kan de raad 
in zijn zak steken. Naar het idee van de heer De Leeuw is het een uitstekend profiel om de boer mee 
op te gaan. Om het maar even bij het dorp te houden. 
Zorgen liggen bij dossiers als Nedstaal, de Dienst Gezondheid en Jeugd. Het gaat ook over de 
gemeenschappelijke regelingen en de risico’s daarvan. De heer De Leeuw vindt vooral dat de 
burgemeester ook een stukje continuïteit moet geven. De gemeente is zich ervan bewust dat 
Alblasserdam geen grote gemeente is. Zij is zich ervan bewust dat Alblasserdam sterk afhankelijk is 
van de kwaliteit van individuele bestuurders en individuele ambtenaren. Daarover heeft de gemeente 
op dit moment absoluut geen klagen. De kwaliteit is heel goed. De gemeente is er wel afhankelijk van. 
Als er plotseling enkele strategische personen uitvallen, dan kan het zo weer anders zijn. Juist een 
burgemeester zal daarin continuïteit moeten schenken. Dat is ook de reden dat de raad zo graag een 
verbinder wil, die probeert de samenleving, maar ook het bestuur te verbinden en daar draagvlak voor 
krijgt. Als SGP-fractie mag je misschien wat dieper ingaan op de vraag over de omgang met alle 
bevolkingsgroepen, waaronder de religieuze. Afgelopen dinsdag is tijdens het begrotingsdebat 
uitgebreid stilgestaan bij juist die tegenstellingen die er soms zijn. Daarbij heeft men elkaar 
opgeroepen om over de zuilen heen wel de verbinding te zoeken. Dan is er natuurlijk verschil van 
mening in de raad of de zuilen wel of niet weg moeten, maar men vond elkaar in ieder geval wel in het 
over de zuilen heen de verbinding zoeken en dan ook echt op samenlevingsniveau en niet alleen aan 
deze tafel.  
 
De heer Stam vindt het goed dat de commissaris de profielschets met complimenten heeft aanvaard. 
De schets is in gezamenlijkheid vastgesteld. Dat is ook een goede zaak. De commissaris vraagt 
eigenlijk naar de zorgen. Zorgen is best een beladen woord. Je zou ook kunnen vragen wat 
belangrijke punten zijn in deze gemeente. Dan denkt de heer Stam aan het dossier woonwagens. 
Mensen moeten daarbij worden verplaatst van een industriegebied naar een woongebied. De heer 
Stam vindt dat de laatste burgemeester daarin een heel goede rol vervuld heeft. Het zou prettig zijn 
als zijn opvolger ook daarin een goede rol kan spelen. De decentralisaties worden genoemd door de 
heer Stam. Die komen bij elke gemeente terecht. De burgemeester kan daar in zijn contact met de 
bevolking ook een goede rol vervullen, als het gaat om verbindingen. Nedstaal is ook al genoemd, net 
als de gemeenschappelijke regelingen. Het is heel belangrijk dat de burgemeester ook in de 
Drechtsteden een goede samenwerking zoekt met alle gemeenten en uiteraard ook met Molenwaard.  
 
De heer Van Lavieren noemt ‘zorg om de zorg’. Dat is nogal algemeen, maar die heeft men wel met 
zijn allen. De heer Van Lavieren vindt wel dat Alblasserdam niet een diepe zorg heeft, omdat het goed 
gaat in Alblasserdam. Het gaat in het beleid goed en met de financiën. De zorg blijft er wel. De echte 
diepe zorg blijft Alblasserdam gelukkig even bespaard. De heer Van Lavieren vindt dat Alblasserdam 
ook een sociaal dorp is. Dat is ook merkbaar in de raad. Hij hoopt dat men dit blijft koesteren. De heer 
Van Lavieren heeft daar niet zozeer zorgen om, maar hij denkt wel dat het een van de belangrijke 
dingen is, die men met elkaar in de gaten moet blijven houden. 
 
De heer Oflaz gaat nog nader in op het dorpsaspect. Alblasserdam noemt zich een dorp, omdat zij 
zich ervan bewust zijn dat ze dat is. Het dorp brengt een bepaald karakter, sociale cohesie en een 
identiteit met zich mee, die men ook wil behouden. Dat is ook opgenomen in de schets. Dat wil de 
heer Oflaz nog even benadrukken. 
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De heer Verweij kijkt naar het proces dat met elkaar tot stand is gebracht. Het is bijna een logische 
reactie dat daarop enthousiast wordt gereageerd. Het is goed dat de consensus met elkaar is 
gevonden. Het is goed dat iedereen heeft kunnen meepraten. Dan komt er een product dat waardevol 
is en dat echt laat zien wat Alblasserdam zoekt in een burgemeester.  
Als het gaat over zorgen dan deelt de heer Verweij de opvattingen van de vorige sprekers. Hij zou 
liever kijken naar de kansen die er liggen en die Alblasserdam kan verzilveren in de 
samenwerkingsverbanden. Die zitten dan heel direct in de transitieopgave. Die opgave kan eigenlijk 
alleen maar in Drechtstedenverband goed met elkaar worden opgepakt. Vandaar het belang van 
bestuurlijke ervaring in de Drechtsteden, zoals dat in de profielschets naar voren komt. Tegelijkertijd 
noemde de commissaris ook twee gemeenten die niet in de Drechtsteden zitten. Wat betreft 
Hardinxveld moet de raad daarover nog nader van gedachten wisselen. Als het gaat over Molenwaard 
dan ligt daar meer potentie om te ontginnen in de samenleving dan dat er ontgonnen is. De heer 
Verweij wil dat als een kans typeren. Werelderfgoed Kinderdijk heeft een enorm toeristisch potentieel. 
In het met elkaar ontginnen van het toeristisch potentieel liggen nog veel kansen. In die zin krijgt 
samenwerken daarmee een nog veel bredere context, niet alleen in Drechtstedenverband. Ook als het 
gaat om de directe buurgemeente, dan is er nog veel te halen. 
De heer De Leeuw noemde het aspect continuïteit. Het is van belang dat er continuïteit is en dat er 
een zekere rust is. De vraag is of continuïteit het woord is dat je zoekt in een burgemeester, of dat het 
meer gaat over bestuurlijke stevigheid. Die bestuurlijke stevigheid kun je koppelen aan senioriteit, 
maar dan, refererend aan het profiel, een senioriteit die niet aan leeftijd is gebonden. Alblasserdam is 
wel degelijk op zoek naar een boegbeeld, dat boven de partijen staat en tussen de partijen kan staan 
en dus beide rollen kan vervullen. 
 
De heer Pardo Kruidenier geeft allereerst zijn complimenten aan de heer Strop. Hij heeft in zijn 
voorbereidingen een aantal dingen in de profielschets benadrukt die de heer Pardo Kruidenier ook 
wilde noemen. Ze zijn alle genoemd. Zeker het onderdeel ten aanzien van bestuurlijke competenties. 
De heer Pardo Kruidenier haalt drie dingen, in de vorm van passages in de profielschets, naar voren. 
De commissaris heeft daar in zijn woorden specifieke aandacht aan besteed. 
Dit document is uiteindelijk de consensus van de zeven partijen. Formuleringen zijn daarin een 
bewuste keuze geweest, uiteindelijk het resultaat van die consensus, met name het punt dat de 
commissaris noemde ten aanzien van levensbeschouwelijke en religieuze gemeenschappen in 
Alblasserdam, de diversiteit. Voor die formulering is gekozen, omdat er een grote verscheidenheid is 
aan levensbeschouwelijke en religieuze gemeenschappen. Weet de burgemeester daarbinnen zijn of 
haar weg te vinden? Er is bewust voor die formulering gekozen in de profielschets. Het vinden van 
een weg tussen die verschillende gemeenschappen is wat de gemeente belangrijk vindt. 
Een ander punt dat de commissaris aanhaalde, is Drechtsteden. Daarover is goed nagedacht. Daarin 
kiest de profielschets wellicht een iets striktere formulering dan uit de woorden van de commissaris 
mag worden afgeleid. 
Er is gezegd dat de regionale samenwerking ondersteunend is aan de lokale visie en doelen van de 
gemeente, waarbij de bestuurlijke zelfstandigheid vooropstaat. Zo is het geformuleerd. In zijn woorden 
hoorde men de commissaris zeggen: “Natuurlijk willen we bepaalde grenzen.” Het is een tijdsbeeld. 
Het is een tijdsopname of moment. Zo is het wel hoe de raad op dit moment de consensus in deze 
woorden heeft gevonden en hoe hij erin staat.  
Als laatste punt verwijst de heer Pardo Kruidenier naar een passage uit de schets over de omgeving 
van Alblasserdam waaraan wat minder aandacht is besteed. Het gaat om de eigen rol van de raad. 
“De raad wil zichtbaar zijn en daarbij hoort een centrale plek in de besluitvorming.” Het is bijna 
vanzelfsprekend, zou je zeggen, maar dat is ook iets waarmee de toekomstig burgemeester rekening 
moet houden. De raad wil een zichtbare raad zijn. Hij wil centraal staan in de besluitvorming.  
 
Wat de voorzitter opvalt, is dat eigenlijk niemand echt is ingegaan op de vraag hoe het met 
Alblasserdam staat ten opzichte van de gemeente Hardinxveld in relatie tot eventuele toetreding tot de 
Drechtsteden. De voorzitter begrijpt dat ook want die vraag is nog nooit formeel aan de orde geweest 
of voorgelegd. Als men het aan de voorzitter zou vragen, dan heeft hij er geen mening over op dit 
moment, maar wel een waarneming. Als de voorzitter terugkijkt naar de laatste Drechtsteden, 
dinsdag, en men in de wandelgangen kon waarnemen hoe men er tegenover staat, dan is het zo dat 
er allerwegen het gevoel is dat toetreding van Hardinxveld de doelstelling van het 
Drechtstedenverband kan versterken. Dat is heel kort samengevat. Het inhoudelijke debat moet elke 
raad nog gaan voeren, want over de toetreding besluiten de deelnemers met zijn allen.  
 
De commissaris van de koning bedankt voor de antwoorden op de vragen die hij stelde. Hij ziet in 
deze zaal enerzijds een gezelschap dat zich nog tot iets openlijks bekeert en anderzijds een 
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gezelschap dat dit niet doet, althans niet in de politieke naamgeving. Levert dat spanning op in deze 
gemeenteraad? Heeft de raad hierover discussies? 
 
De heer Pardo Kruidenier vindt het leuk dat de commissaris dit vraagt. Spanning in de zin van 
maatschappelijke spanning? Daarop kan spreker nee zeggen. Spanning hier in de raad, als het gaat 
om verschillende uitgangspunten en dat daarover goede discussies worden gevoerd? De heer De 
Leeuw wees net op het begrotingsdebat van afgelopen dinsdag. De discussie vertrekt vanuit de vraag 
waar men vandaan komt en hoe deze samenleving geselecteerd en vormgegeven zou moeten 
worden, als je daar al toe in staat bent als politicus. Ja, er wordt essentieel anders over die vragen 
gedacht. Vandaar dat de heer Pardo Kruidenier specifiek op die formulering ten aanzien van het 
profiel heeft gewezen. Het bewegen tussen die verschillende groeperingen in de samenleving is 
belangrijk. 
 
De heer Van Lavieren wil even zeggen dat het niet zo heel erg breed getrokken wordt aan zijn kant 
van de tafel. Hij zit voor een derde periode in de raad. Hij heeft daarover niet veel spanningen 
meegemaakt. Men moet gewoon weten hoe men met elkaar omgaat. Dat is volgens de heer Van 
Lavieren het belangrijkste. 
 
De heer De Leeuw zegt dat er natuurlijk weleens verschillen van mening zijn. Dat mag ook. De 
afgelopen begrotingsvergadering is al genoemd. De partij van de heer De Leeuw zal ook altijd vanuit 
haar principes blijven besturen. Hetzelfde doet bijvoorbeeld D66, aan de overkant, die ook haar 
principes blijft besturen. Wat de heer De Leeuw wel merkt, is dat hier over en weer een luisterend oor 
is. Er is respect voor elkaars mening. Uiteindelijk is iedereen toch wel weer zo nuchter om daarin de 
verbinding te zoeken, wetend dat men uiteindelijk voor verschillende uitgangspunten staat en ook wel 
voor een andere indeling van de samenleving, daar waar men echt moet besluiten. Transities, zorg 
gaan over wezenlijke zaken. Ook daar zie je niet echt heel grote tegenstellingen ontstaan, na het 
debat, in de praktische uitvoering, maar men vindt elkaar toch altijd ergens middenin. Volgens de heer 
De Leeuw is dat op dit moment de kracht van deze raad. 
 
De heer Verweij zou zich daar graag bij aansluiten. Hij sluit zich aan bij de woorden van de heer Van 
Lavieren. Al meerdere raadsperioden achtereen verstaat deze raad de kunst om niet te zoeken naar 
waar de meningen van elkaar verschillen. Deze raad verstaat vooral de kunst om te zoeken naar wat 
bindt en wat eenieder drijft. Wat in ieder geval gemeenschappelijk is, is dat daarin altijd gezocht wordt 
naar datgene wat voor dit dorp het beste is. Hij denkt dat men daar, met respect voor elkaars opinies, 
tot nu toe prima in slaagt. Dan ontkom je er niet aan om af en toe even tegen elkaar aan te schuren. 
Men zegt altijd: zonder wrijving geen glans en zonder wrijving geen warmte. Uiteindelijk is het precies 
zoals de heer De Leeuw zei. Aan het eind van de rit gaat ieder met opgeheven hoofd en met een 
gezond gemoed naar buiten. Dat is wat deze raad typeert. 
 
De heer Stam kan die woorden zeker ook onderstrepen. Hij zit niet erg lang in de raad, maar heeft wel 
steeds het gevoel dat men, ondanks alle verschillen die er zijn, goed met elkaar kan samenwerken. 
Natuurlijk zijn er verschillen op allerlei vlakken. Een broeder uit de zusterpartij van de ChristenUnie 
heeft dat net prima onder woorden gebracht. Wat dat betreft denkt de heer Stam dat Alblasserdam 
gewoon een fijne raad heeft waarin men goed met elkaar kan werken en beslissingen met elkaar kan 
nemen, ook als het zware beslissingen zijn.  
 
De heer Strop onderschrijft de woorden zoals die net zijn gesproken. Hij vond dat afgelopen dinsdag 
een mooie vergelijking werd getrokken. Het was volgens de heer Strop een opmerking van de heer De 
Leeuw. “Er staan geen muren tussen verbanden in, maar het is als huizen waarin deuren en ramen 
zitten. Men kan naar buiten lopen, naar elkaar kijken en elkaar de hand geven.” Dat vond de heer 
Strop een mooie beeldspraak, die wat hem betreft hier ook van toepassing is. 
 
De commissaris van de koning veronderstelt dat het met zijn achtergrond te maken heeft, dat hij daar 
meer dan gemiddelde belangstelling voor heeft. Het zou maar zo kunnen zijn dat het hier ook gewoon 
op zijn plek is.  
Het type burgemeester. Een dorp met stadsrechten, met 19.800 inwoners. De profielschets heeft het 
over senioriteit en qua leeftijd houdt de schets een slag om de arm. De commissaris heeft ooit het 
boek ‘Het grijze kind’ van Theo Thijssen moeten lezen. Je bent jong en tegelijk oud.  
“Dit zou ook een plek kunnen zijn van een beginnend, jong en ambitieus mens. Het staat ook ergens 
in de profielschets. U sluit niet uit dat dit de laatste plaats is waar de kandidaat burgemeester zou 
kunnen zijn. Om in mijn oude vak in kerkelijke kringen te spreken: een kandidaat die hier begint en 
hier zijn sporen verdient en zijn eerste stappen zet en dan zijn carrière voortzet tot en met 
commissaris van de koning zou dat kunnen zijn. Of zoekt u iemand die een beetje klaar is en deze 
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gemeente als zijn laatste burgemeestersplek beschouwt. Hoe kijkt u daar tegenaan? Het is belangrijk 
om te weten wat u zoekt. Dit kan een heel aantrekkelijke plek zijn voor een jonge, beginnend 
burgemeester, met alle onrust die daar ook bij kan horen, in de positieve zin. Het kan ook een plek zijn 
voor iemand die het wel gezien heeft en nog een termijn wil aangaan.” 
Een tweede punt wat de commissaris aan de orde wil stellen is huisvesting. Wat daarover in de 
profielschets wordt gesteld, is een beetje vaag. De gemeente wil wel helpen, maar hoe stelt zij dat dan 
voor? Huisvesting is een issue in burgemeestersland op dit moment. Nederland heeft een tijd achter 
de rug waarin ambtswoningen niet meer gewenst waren. Bewoners wilden zelf meedoen aan 
kapitaalopbouw. Dat was met pastorieën net zo het geval. De commissaris ziet burgemeesters een 
probleem hebben als ze moeten verhuizen en hun eigen woning niet kwijtraken. Kan de raad meer 
zeggen over hoe hij aankijkt tegen die hulp bij het vinden van huisvesting? 
Een laatste punt in deze ronde. Wat mensen wensen is gemeenschap, in de zin van dat ze ergens bij 
willen horen, waar ze zelf met de directe omgeving de dienst uitmaken. Dat is wat veel mensen in 
deze tijd zoeken. De commissaris noemt het altijd het verlangen naar de dorpsgeest. Dat verlangen is 
sterker dan ooit. We leven in een wereld waar grenzen weggevallen zijn. Mensen voelen zich 
verdwaald in onze onmetelijke wereld, waar ‘zullie en hunnie’ maar over iemands leven beslissen. 
Brussel, globalisering en wat nog meer. Bedrijven worden overgenomen door multinationals. Het 
verlangen naar die dorpsgeest is een belangrijk punt. Er komt ook veel politieke onvrede uit voort. 
Lokale partijen zijn daarop gericht. Tegelijkertijd moet men niet uit het oog verliezen dat geen hek om 
het dorp kan worden gezet of een slotgracht kan worden gegraven, waarbij de ophaalbrug kan worden 
opgetrokken, alsof er geen andere wereld meer is. Die tegenstelling zie je in deze tijd. De commissaris 
vindt het hier een mooi besef dat het verlangen naar de dorpsgeest er nog is. Dit is een plek waar de 
participatiesamenleving geruisloos ingevoerd wordt. Er moet wel een aantal zaken anders worden 
georganiseerd. Mensen moeten weer ontdekken wat het betekent om niet langer een klant of 
consument in de samenleving te zijn, maar mede-eigenaar van de samenleving. Hij is geen klant van 
zijn gemeente. Hij is een inwoner van zijn gemeente. Hij is geen consument, die de samenleving 
beschouwt als een die het maar voor hem moet regelen. Men moet het met elkaar doen. De 
commissaris denkt dat dit besef in een plaats als Alblasserdam, meer dan in een grote stad, aanwezig 
is. Dat is een voordeel. Hier kom je die gemeenschap nog sterk tegen. Gemeenschap is wat anders 
dan gemeente. Dat is een discussie als het gaat om opschaling. Hier is de vorm van Drechtsteden 
gevonden. Het is grappig dat de gevoeligheid genoemd is. Of je het nu leuk vindt of niet, je verliest 
iets van je zelfstandigheid als je je in een groter verband organiseert. Dat kan ook niet anders en dat 
is ook helemaal niet erg. Dat je het verband zoekt tussen die gemeenschap Alblasserdam is goed, 
maar Alblasserdam is wel deel van een groter geheel, waarin men er gezamenlijk voor zorgt dat de 
gemeenschappen op een goede manier kunnen functioneren. Dit is geen vraag. Het is eigenlijk meer 
een korte meditatie. Het is wel iets wat heel erg speelt hier en in deze tijd. 
De commissaris wijst op zijn eerdere vragen over jong en ambitieus tegenover senior en ‘klaar’, over 
huisvesting. En misschien wil de raad nog reageren op wat de commissaris net heeft gezegd 
 
De heer Pardo Kruidenier begint bij het eerste punt. De commissaris legt de logische verbinding 
tussen jong en ambitieus en oud en ervaren. De keuze van de heer Pardo Kruidenier neigt meer naar 
ambitie dan naar senioriteit, maar dat is wel een balans die in het overleg sterk gezocht moest 
worden. Daar is de trade-off die men maakt. De perfecte combinatie ligt ergens in het midden, iemand 
die nog steeds de drive en ambitie heeft. Er wordt niet voor niets gezegd: ‘voor de troepen uit lopen’. 
Er wordt niet voor niets gezegd: ‘inspiratie’. Iemand die het eigenlijk allemaal wel een keer gezien 
heeft en dan nog op de boel moet passen dat lijkt hem het andere uiterste en niet wenselijk. Als het 
echt de start van een carrière zou zijn, dan vraagt spreker zich af of een persoon kan worden 
gevonden die het natuurlijk leiderschap, ten opzichte van het college en ten opzichte van de raad, met 
zich meebrengt. Als dat inderdaad een eigenschap zou zijn, dan zou spreker daar misschien in mee 
kunnen gaan. Het begin van een carrière houdt ook vaak in dat men nog heel veel moet leren. Dat 
verenigt zich wat moeilijk met leiderschap.  
 
De commissaris van de koning merkt op dat er niet veel gemeenten zijn die kleiner zijn dan 
Alblasserdam.  
 
De heer Pardo Kruidenier begrijpt dat de commissaris bedoelt dat men ergens moet beginnen. 
 
De heer Pardo Kruidenier heeft het dan misschien niet over de ervaring als burgemeester, maar over 
de bestuurlijke ervaring. Iemand kan wel senior zijn in de dingen die hij of zij al gedaan heeft in zijn 
carrière en veel ambitie hebben. Iemand kan het ook hier nog een keer willen proberen, maar verder 
weinig meenemen. Spreker neigt eerder naar het ambitieus en wat jonger, maar wel met wat ervaring.  
Leuk dat de commissaris 'een hek om het dorp zetten' noemde. Een kleine anekdote. Buurgemeente 
Papendrecht heeft in haar laatste raad besloten voortaan toe te staan dat bepaalde winkels op zondag 
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open mogen zijn. Dat is hier in deze raad niet bespreekbaar. In hoeverre zet men een hek om het 
dorp? De heer Pardo Kruidenier zou het graag op de agenda zetten. Dit is typisch een vraag over 
waar het dorp ophoudt. Spreker meent dat de voorganger van de heer De Leeuw, de heer Boele, in 
de vorige raadsperiode het weleens over ‘de gure wind van de secularisatie’ heeft gehad en ‘dat die 
toch mooi aan het dorp voorbijging’. Dat was vanuit zijn perspectief. Er is een bepaalde mores en 
sfeer in het dorp die dat soort zaken buiten het dorp houdt, maar waarvan het toch steeds meer een 
onderdeel wordt. Dat is beschouwend. 
 
De commissaris van de koning vertelt een kleine anekdote. Het gaat over de zondag. Ooit begon de 
commissaris zijn loopbaan als leraar Godsdienst op zijn eigen ‘oude’ middelbare school in Leiden. Hij 
was negentien toen hij van die school afging en tweeëntwintig toen hij terugkwam als leraar. Hij 
studeerde op dat moment nog en had nog geen boek uit, maar iemand vond dat hij het kon. Dat is ook 
gebleken. Hij probeerde die jongelui, de Leidenaartjes, in de brugklas het scheppingsverhaal duidelijk 
te maken. Men kan dat lezen als een exacte beschrijving, maar ook als een gedicht, waarbij men op 
een mooie zomerdag op de rug ligt en naar boven kijkt en zich afvraagt hoe het allemaal heeft kunnen 
ontstaan. Hij probeerde de kinderen duidelijk te maken dat je op zo’n manier naar die verhalen kunt 
kijken en dat je ieder zijn eigen opvatting moet gunnen. Er zijn verschillende schrijfstijlen en ook 
verschillende auteurs te ontwaren. Hij probeerde die jongelui dat besef bij te brengen. Komt er een 
klein Leidenaartje naar hem toe die vertelde dat hij op catechisatie aan de dominee had gevraagd hoe 
het nu zat met die schepping. De dominee zei dat de schepping in zes dagen was gebeurd. De jongen 
dacht later dat dit toch niet kon kloppen want toen Kaïn Abel doodsloeg, werd hij verbannen naar een 
stad. De jongen vroeg zich af waar die stad opeens vandaan moest komen. Hij droeg toen als 
oplossing aan dat God misschien had overgewerkt op zondag.  
 
De heer Verweij zegt dat senioriteit met leeftijd niets te maken heeft. Daar kan hij nog heel veel aan 
toevoegen, maar misschien moet de heer Verweij het daarbij laten. Ook de voorkeur van de VVD gaat 
uit naar jong en ambitieus. Als men tegelijkertijd ervaring en ervaring in Drechtstedenverband 
belangrijk vindt dan zeg je daarmee ook gelijk wat. In dat perspectief heeft senioriteit met leeftijd niets 
te maken. Als het gaat over huisvesting dan laat de heer Verweij dat ook graag aan anderen over. 
 
De heer Oflaz ziet ook liever een jonge, beginnende burgemeester dan een kandidaat die er een 
beetje klaar mee is. 
Wat betreft het verhuizen het volgende. De heer Oflaz vindt dat de nieuwe burgemeester in 
Alblasserdam moet komen wonen. Hij of zij wordt daarmee onderdeel van het dorpse, oftewel 
Alblasserdamse karakter en dus ook van de gemeente en gemeenschap.  
 
De heer Van Lavieren heeft niet veel sollicitatieprocedures meegemaakt. Hij weet wel dat voor hem 
het zoeken naar kwaliteit belangrijk is. Er blijft natuurlijk altijd een gerede twijfel. Kwaliteit en ervaring 
kun je aan iemand zien. De twijfel bij een zeer ervaren kandidaat is dat hij of zij in de laatste periode 
‘freewheelt’ en nog moeizaam enthousiast te krijgen is. Bij een jonge kandidaat zal mogelijk nog 
weleens op de rem moeten worden getrapt. Die twijfels heb je altijd. Hij hanteert altijd het principe: als 
je bij iemand kan ontdekken dat hij of zij in een functie kan groeien, dan zou de heer Van Lavieren die 
kandidaat liever kiezen dan iemand die is uitgegroeid in zijn functie. In het eerste geval liggen er nog 
uitdagingen die opgepakt zullen worden. In het laatste geval wordt dat wat moeilijker.  
De heer Van Lavieren heeft ooit eens met collega’s geprobeerd om hier een burgemeester te 
huisvesten. Dat was een probleem, vooral in financieel opzicht. Men is er toen niet uitgekomen. Mocht 
het zich weer voordoen, dan kan verder worden gegaan waar het toen bij gebleven is.  
 
De heer De Leeuw zegt dat in de profielschets een paar typeringen zijn gezet van wat een 
burgemeester hier moet doen. Ervaring met openbaar bestuur. Wat spreker betreft ook het 
semiopenbaar bestuur. Hij moet een coachende rol kunnen hebben ten opzichte van het college. De 
heer De Leeuw verwacht dat die dingen moeilijk te plakken zijn aan iemand die net van de universiteit 
afkomt. Dus dat zegt iets over de kwaliteit die Alblasserdam in een burgemeester zoekt. Aan de 
andere kant is de heer De Leeuw het geheel eens met zijn collega’s die zeggen dat een burgemeester 
die hier zijn laatste termijn invult ook niet wenselijk is. Men zoekt toch wel de ambitie bij een jongere 
persoon, die nog uitdagingen ziet in de functie van burgemeester. Hij is realistisch genoeg om in de 
profielschets te zetten dat Alblasserdam wellicht niet zijn of haar laatste plaats is, maar hij zoekt vooral 
het stukje van ‘ervoor willen gaan’. Dat is belangrijker dan leeftijd. Daarop zou spreker het in de 
komende procedure willen toespitsen.  
De huisvesting laat spreker over aan de voorzitter van de vertrouwenscommissie. Dit is uitentreuren 
besproken in de vertrouwenscommissie. De voorzitter kan daarvan uitstekend verslag doen. 
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De heer De Leeuw gaat nog in op de mijmering van de commissaris over het zijn van een klein dorp in 
een groter verband. Er zijn absoluut de voordelen van een Drechtstedensamenwerking. Men ziet dat 
de taken die op de gemeente afkomen, niet meer door de gemeente in haar eentje kunnen worden 
opgepakt. Qua risico heb je soms een schaal nodig van een veel groter verband en die schaal is er 
nu. Daar wordt, denkt hij, goed gebruik van gemaakt door daarin kwalitatief goede bestuurders te 
leveren, die, als hij wat arrogant mag zijn, meer voor elkaar krijgen met de relatief kleine getalsterkte 
die Alblasserdam qua inwoners heeft in het Drechtstedenverband. Dat is goed. Aan de andere kant is 
ook te zien dat juist deze schaal van Alblasserdam heel goed is om die grote beleidslijnen, die al in 
Drechtstedenverband worden afgesproken, te vertalen naar de inwoners. Een grotere stad heeft daar 
veel meer moeite mee. Hij onderschrijft wat gezegd is. De participatiesamenleving is in Alblasserdam 
veel makkelijker te realiseren, doordat het maatschappelijk middenveld al is georganiseerd. Volgens 
hem is het alleen daarom al de kracht om het, voorlopig in ieder geval, te laten zoals het is: een 
bestuur dat dicht bij de burgers staat, maar wat aan de achterkant geholpen wordt door een groter 
verband, waardoor met name de risico’s fors minder worden.  
 
De heer Stam begint met de dorpsgeest en de gemeenschap. Voorgaande spreker heeft het ook al 
gezegd. Natuurlijk moet de nieuwe burgemeester oog hebben voor het samenwerkingsverband in de 
Drechtsteden. Dat onderschrijft hij ook, maar juist omdat Alblasserdam zo’n kleine gemeenschap is, 
waar het verlangen naar de dorpsgeest bestaat, moet de nieuwe burgemeester daarin de verbinding 
zoeken en oog hebben voor die kleine gemeenschap. De burgemeester moet dagelijks zichtbaar zijn 
in de samenleving van Alblasserdam.  
De heer Stam heeft eerder al iets gezegd over een ambtswoning. Hij heeft zelf een kerkelijke 
achtergrond. Veel predikanten hebben tegenwoordig ook geen pastorie meer. In dat opzicht heeft de 
heer Stam toen gezegd dat voor een burgemeester dan ook geen ambtswoning beschikbaar hoeft te 
worden gesteld. Wat die hulp bij huisvesting betreft, daarmee heeft de heer Stam absoluut geen 
ervaring. Hij heeft dus nog geen beeld van hoe dat zou kunnen worden opgelost voor de toekomstige 
man of vrouw.  
Ambitie. Ja, wat hem betreft, mag het best een ambitieuze burgemeester zijn. De vorige burgemeester 
was ook ambitieus. De Kroon mag best een ambitieuze burgemeester benoemen, maar met de 
belofte daarbij dat hij niet weer binnen vijf jaar weg is. 
Verder heeft spreker ook niets tegen een ervaren burgemeester, maar het hoeft geen zeker geen 
burgemeester te zijn die Alblasserdam als eindstation ziet en het beschouwt als nog even op de 
winkel passen en dan is het klaar. Wat dat betreft moet de burgemeester ambitie en uitstraling hebben 
om echt wat moois te maken van het burgemeestersambt. De heer Stam denkt dat wel duidelijk is in 
welke richting Alblasserdam het zoekt. 
 
De heer Strop heeft in ieder geval een vraag te beantwoorden, want die heeft een aantal leden 
doorgeschoven.  
Om bij het laatste punt van de heer Stam te beginnen. De heer Strop sluit zich daarbij aan. Het moet 
niet iemand zijn die hier zijn laatste post heeft, wat hem betreft. De heer Strop zou heel graag direct 
willen aansluiten bij wat de heer Verweij zei. Leeftijd speelt geen rol. Het gaat meer om de 
onderwerpen die in de profielschets zijn benoemd. Het moet een leider en inspirator zijn. Hij of zij 
moet in staat zijn om ruimte te geven aan het college, en de raad. Dat is belangrijk. Het moet echt 
iemand zijn die het nog leuk vindt om hier burgemeester te worden.  
Het verhaal dat de commissaris vertelde, spreekt de heer Strop erg aan. Hij is hier zelf in 2008 komen 
wonen. Het was voor hem juist een reden om terug te verhuizen naar een dorp, juist vanwege die 
dorpsgeest. Het mooie van Alblasserdam is dat het dicht bij Rotterdam, Papendrecht en Dordrecht 
ligt. De verbinding is wat dat betreft zo gelegd. Tegelijkertijd is hier een gemeenschap waar men de 
mogelijkheid heeft om elkaar te kennen en in verbanden samen te werken waar men elkaar kan 
tegenkomen. Dat was voor de heer Strop persoonlijk, maar ook voor veel andere mensen hier, een 
belangrijke overweging om juist voor Alblasserdam te kiezen en te blijven kiezen.  
In de vertrouwenscommissie is stilgestaan bij het onderwerp huisvesting. In de profielschets staat ook 
dat men graag zouden willen dat de burgemeester in Alblasserdam komt wonen. Een ambtswoning 
behoort er niet meer bij. De heer Stam heeft daarover iets gezegd. De keuze voor een woning is heel 
erg afhankelijk van de individuele wensen van een kandidaat. Een jonge kandidaat kan bijvoorbeeld 
meer behoefte hebben aan een wat groter huis met een tuin. Er moet vooral worden gekeken naar de 
individuele wensen en hoe je hem of haar daarbij daadwerkelijk kunt ondersteunen. Met elkaar is 
duidelijk gezegd dat er geen ambtswoning wordt geboden. Daar waar men kan helpen en 
ondersteunen bij de huisvesting doet men dat graag. 
 
De commissaris van de koning bedankt voor de antwoorden. Hij betrapt zich erop dat hij zichzelf en 
mensen van zijn generatie tekortdoet met de vraagstelling. Het zou zijn laatste gemeente kunnen zijn, 
bij wijze van spreken en de commissaris voelt zich nog steeds een ‘angry young man’ vol met 
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ambities. Hij heeft eigenlijk spijt van die vraag. Hij is namelijk zelf die tegenstelling. Het moet iemand 
zijn die nog iets wil en kan. Het doet er niet zo veel toe of het nu zijn laatste gemeente is of niet. Dat 
snapt de commissaris. Je hebt ook heel knappe beheerders, die vanaf het begin van hun carrière op 
winkels passen.  
Mag het een beginner zijn, die nog niet ergens anders burgemeester is geweest, maar die de potentie 
heeft een goede burgemeester te worden? Mag het aan de andere kant iemand zijn die al heel lang in 
het openbaar bestuur zit, maar nog steeds zeer vitaal is en tot het eind van zijn werkbare leven nog 
iets wil? Is dat de brede range? 
 
De heer Strop antwoordt dat beide typeringen in deze profielschets passen. 
 
De commissaris van de koning vindt dat prettig om te weten, want dan kan hij ook gewoon kijken naar 
mensen die graag burgemeester willen worden. Hij is de laatste om te zeggen dat men het eerst 
allemaal gedaan moet hebben, voor men het kan zijn. De commissaris is zelf ook een zij-instromer. Hij 
gunt het een ander ook graag. Hij krijgt weleens een opmerking als het gaat om iemand van vijftig jaar 
oud die burgemeester wil worden. Het commentaar van een ander is dan dat hij er nog net niet aan 
toe is. Dan vraagt de commissaris zich echt af wanneer hij er dan wel aan toe is. 
Dat van de ambtswoning dat blijft een beetje van: “We zien het wel.”  
 
De heer Pardo Kruidenier vertelt dat Alblasserdam een huisvestingskwestie met de laatste 
burgemeester heeft meegemaakt. Hij had een woning in Papendrecht. Daar kon hij in die zin niets aan 
doen. De woningmarkt kan men niet beïnvloeden. In die zin is er de wens dat de burgemeester hier 
komt wonen. Het hangt echt van de individuele situatie af. Vandaar de formulering dat hij of zij 
geholpen kan worden. Er is echt de grens gesteld dat er geen ambtswoning geregeld wordt. Dat vindt 
men niet meer van deze tijd. 
 
De commissaris van de koning constateert dat er lang genoeg over is gesproken. De raad is bereid 
om te helpen. Hoe, dat zal later wel blijken.  
 
De voorzitter heeft de indruk dat de profielschets breed besproken is. Ook aanpalende thema’s 
passeerden de revue. Dat gebeurde allemaal in een ontspannen setting. De voorzitter heeft van de 
zijde van de commissaris geen opmerkingen vernomen die het vaststellen van de profielschets, zoals 
die voorligt, in de weg staan.  
De voorzitter vraagt de raad in te stemmen met de profielschets. De raad stemt in met de profielschets 
en stelt deze vast. 

 

SLUITING 
 
3. Sluiting 
Voordat de voorzitter de vergadering sluit, bedankt hij de commissaris van de koning en ook de 
kabinetschef voor hun aanwezigheid hier vanavond en voor de ontspannen wijze waarop het gesprek 
is gevoerd met de raad. De commissaris heeft blijk gegeven van gevoeligheden, de bijzonderheden 
en eigenheid van het dorp Alblasserdam. De raad van de gemeente waardeert het zeer dat het 
gesprek op deze wijze kon plaatsvinden en ziet het vervolg van de procedure met alle vertrouwen 
tegemoet. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om circa 20.35 uur. 


